
 

 

 

Medlem af Folketinget Theresa Berg Andersen (SF) har den 6. november 2024 stillet 

følgende spørgsmål nr. S 237 til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 

besvares. 

 

Spørgsmål S 237: 

”Mener ministeren, at der bør gribes politisk ind i forhold til det stigende forbrug af 

sovemedicin blandt børn, og hvis ja, hvilke konkrete forslag mener ministeren så, at 

der skal implementeres for at modvirke det stigende forbrug?” 

 

Svar: 

Børn og unges søvnproblemer ligger mig meget på sinde. Netop derfor besluttede jeg 

som sundheds- og ældreminister i 2016, at der skulle laves halvårlige monitoreringer 

af forbruget af sovemedicin hos børn og unge, så vi kunne følge udviklingen og 

iværksætte relevante initiativer, hvis der var behov for det. 

 

Jeg kan konstatere, at forbruget fortsat stiger. Det dækker over nogle nuancer, som 

det er vigtigt at blive klogere på, før der råbes på politisk handling. Der er sket en 

stigning i brugen af melatonin, men samtidig bruges der færre benzodiazepin-

lignende midler. Og for nogle børn og unge kan det være den rigtige beslutning at 

træffe sammen med deres læge i en periode af deres liv. 

 

De nuancer vil jeg komme nærmere ind på i mit svar på spørgerens spørgsmål 85.  

 

 

 

Med venlig hilsen 
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